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Onderwerp 

schriftelijke vragen, met betrekking tot de HVC. 
 

Aan het College,  

 
Inleiding 
Meerdere publicaties hebben de afgelopen tijd een zorgwekkend beeld geschetst van de 
N.V. HVC in relatie tot de kerntaken, het eigen vermogen, haar risico’s, overnames en het 
bedrijfsresultaat.  
De VVD fracties van Alkmaar, Bergen, Castricum, Heerhugowaard, Heiloo, Langedijk, 
Schagen en Schermer maken zich zorgen over de (financiële) toekomst van de N.V. HVC 
en vinden dat er op korte termijn duidelijkheid moet komen, en dat de HVC zich moet 
aanpassen aan de omstandigheden, zowel financieel als strategisch. Aangezien alle 
genoemde gemeenten betrokken zijn bij de HVC kunnen wij ons goed voorstellen dat de 
genoemde gemeenten samenwerken in het boven water krijgen van de gevraagde 
informatie. 

Vragen 

1. Heeft het college contact gehad met collega gemeenten in de regio over de situatie 
van de N.V. HVC? 
 

a. zo ja, wat heeft u besproken? 
b. zo nee, waarom niet en is uw college van plan hierover binnenkort met de 

collega gemeenten in de regio te spreken? 
 

2. Deelt het college de mening van de VVD dat de N.V. HVC gezien de financiële 
ontwikkeling onderwerp van discussie zou moeten zijn voor wat betreft de 
kerntaken, de inzet van kapitaal en risico beheer? 
 

a. zo nee, waarom niet?  
 

3. Deelt het college de mening van de VVD dat de N.V. HVC de verliezen niet deels 
rechtstreeks zou moeten afwentelen op de aandeelhouders door eerdere afspraken 
over tarief reducties en energieprijzen in het nadeel van de aandeelhouders aan te 
passen? 

a. zo nee, waarom niet? 
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4. Is het college ervan op de hoogte dat N.V. HVC: 

a. Vindt dat haar resultaat tenminste 4-5% van de omzet moet zijn voor een 
goed weerstandsvermogen? 

b. Verwacht de komende jaren nog miljoenen verlies te zullen draaien? 

c. Haar eigen vermogen, dat in 2011 met bijna 15% daalde, laag houdt en dit 
risicovol kan uitpakken voor de garantstellende aandeelhouders? 

5. Deelt het college de mening van de VVD dat in deze situatie, de N.V. HVC haar 
acquisitiebeleid niet kan voortzetten en het verliesgevende warmtenet van de 
Gemeente Purmerend niet mag over nemen (de investering wordt geraamd op ca. 
53 miljoen euro)? 

6. Wat is op basis van de huidige inzichten het (nadelige) financiële effect voor 
genoemde gemeenten op korte en lange termijn? 

7. Is het college op de hoogte dat er een klankbordgroep is samengesteld om de N 
.V. HVC van een strategisch advies over haar toekomst te voorzien? 

8. Is het college bereid de raad te betrekken bij de besluitvorming rondom de 
aanpassingen in de strategische richting van de N.V. HVC en haar 
financieringsstructuur en het advies richting de klankbordgroep? 

a. Zo ja in welke vorm? 

b. Zo nee, waarom niet? 

c. Zo nee, welke inbreng is het college dan voornemens aan te leveren aan 
de klankbordgroep? 

9. Wil het college op de kortst mogelijke termijn in overleg treden met de genoemde 
gemeenten om de kerntakendiscussie van de HVC op de regio agenda te plaatsen 
en kunt u binnen  twee maanden, maar uiterlijk 1 mei 2013, een stand van zaken 
naar de gemeenteraad sturen met betrekking tot uw bevindingen en mogelijkheden 
om grip te krijgen op de benarde financiële positie van de HVC? 

 
 
Conform artikel 37 RvO geeft de ondergetekende hierbij te kennen dat hij/zij een 
schriftelijk/ mondeling antwoord op bovenstaande vragen verlangt binnen dertig dagen na 
dagtekening.  
 

Lid van de Gemeenteraad Heerhugowaard 

Alex Harren, fractievoorzitter VVD 
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Antwoord van het College 

Inleiding 
De door u aangehaalde publicaties hebben zeker gezorgd voor een vergrote 
belangstelling voor financiële situatie van de HVC binnen de gemeenteraden van de 
aandeelhoudende gemeente. Via de HVC en het college bent u inmiddels nader 
geïnformeerd over de situatie waarin de HVC zich bevindt. Aanvullend op deze informatie 
is door een aantal gemeente een deels gemeenschappelijk antwoord opgesteld op de 
door u gestelde vragen. 
  
Antwoorden 
1. De gemeente Heerhugowaard is niet rechtstreeks aandeelhouder in de N.V. HVC 

maar via de gemeenschappelijke regeling / houdstermaatschappij 
Vuilverbrandingsinstallatie (VVI). 

De portefeuillehouder van het college bespreekt met de andere portefeuillehouders 
onderwerpen betreffend HVC in regulier VVI-verband. Het laatst gehouden overleg – 
specifiek ingegeven door de publiciteit - was op 21 februari j.l.  

2. Vertegenwoordiging in de aandeelhoudersvergadering van de HVC vindt plaats vanuit 
de VVI. In de aandeelhoudersvergadering van 6 december j.l. is besloten om (met 
instemming van het VVI) de strategie van de HVC zowel financieel als wat betreft 
(risico) analyse van de afvalmarkt, extern te laten toetsen. Mede via een 
klankbordgroep worden de aandeelhouders betrokken bij dit proces. In de 
klankbordgroep is de VVI vertegenwoordigd. 

3. In de aandeelhoudersvergadering van juli 2012 is het meerjarenperspectief 
geaccordeerd. In deze aandeelhoudersvergadering is ingestemd met het voorstel van 
de RvC dat doorzetten van de voorgenomen tariefreductie niet verstandig zou zijn. 
Het pakket aan ombuigingen, dat voor het merendeel uit kosten- en 
personeelsreductie bestaat, is met een tariefsaanpassing van € 1,00 (circa de helft 
van de inflatiecorrectie) voldoende evenwichtig. Ter informatie de RvC gaat over 
tariefsaanpassingen 

4. a. Ja; 

 b. Het college kent het meerjarenperspectief; 

 c. Het eigen vermogen  zal van voldoende omvang  moeten zijn  om  als 
weerstandsvermogen,  de risico’s  te kunnen opvangen. In de jaarrekening HVC 
wordt dit door de accountant beoordeeld. De reden van de daling van het eigen 
vermogen is het verlies in 2011 wat het gevolg is van de wijziging van 
afschrijvingsmethodiek (van annuïtair naar lineair). Dit op last van de accountant en 
is toegelicht in de AVA van juli 2012 (jaarstukken 2011). Omdat het een 
boekhoudkundige aanpassing betreft, betekent het nu een grote dip in het 
vermogen, maar dat loopt de HVC in de komende jaren weer in. In de 
meerjarenprognose is dat ook zichtbaar.  

5. Voordat besloten wordt tot participatie in Stadsverwarming Purmerend dient een 
nadere verkenning plaats te vinden. Een voorstel wordt slechts aan de AVA 
voorgelegd als sprake is van een positieve business case. Wel zijn wij van mening dat 
eerst het extern advies moet worden afgewacht in verband met de hoge debt-ratio (ca 
91% per ultimo 2011) van de HVC. Het college van Heerhugowaard heeft als 
standpunt aan de VVI meegegeven, niets te zien in de overname van de 
Stadsverwarming Purmerend op basis van de voorliggende informatie. Ter informatie 
de gemeente Purmerend heeft ondertussen haar verzoek om de stadsverwarming 
onder te brengen bij de HVC teruggetrokken.  
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6. Zoals onder vraag 3 is opgenomen is voor de komende 3 jaar sprake van een stijging 

van het verbrandingstarief van € 1,00 per jaar. In deze periode waarin de ombuiging 
van structureel € 19 miljoen geëffectueerd wordt, wordt de hoogte van de 
garantstelling “bevroren” op de stand ultimo 2011 (€ 670 miljoen). Een 
garantstellingprovisie van 1% over die betreffende jaren wordt over het gehele bedrag 
van de garantstelling uitgekeerd. Vanaf ca. 2015 wordt de afbouw van de 
garantstelling hervat. 

 
7. De klankbordgroep komt bijeen ter voorbereiding van het advies aan de 

aandeelhoudersvergadering, zie verder vraag 3. 
 
8. De besluitvorming over de strategie van HVC vindt plaats in de 

aandeelhoudersvergadering; zoals hierboven is toegelicht wordt het standpunt van 
Heerhugowaard ingebracht via de VVI. De portefeuillehouder betrekt de raad op 
gebruikelijke wijze bij de besluitvorming door de procedure van actieve 
informatieplicht. Het college zal in de toekomst deze lijn voortzetten. Voor elke AvA 
wordt een B&W advies voorbereid met daarin het standpunt van het college van 
Heerhugowaard. In 2012 is dit ook twee maal gebeurd en de adviezen hebben ter 
inzage gelegen voor de commissie SB. Het gaat om de nummers BW12-0392 en 
BW12-0674. 

 
9. Zoals hierboven geantwoord: de discussie staat op de agenda. De extra 

aandeelhoudersvergadering waar de strategie besproken wordt, is geagendeerd voor 
25 april. Voor de vergadering vindt overleg plaats binnen de VVI. Wij zullen u 
informeren voorafgaand aan deze aandeelhoudersvergadering. 

 
 
 
 
 
 
 


